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Idrottsnämnden Protokoll 9/2021 
  
 

 

   

 

 Tid Tisdagen den 23 november kl. 17:30 – 17:53 

 Plats Hantverkargatan 3, Glasbruket 

 Justering 
 
 
 

Måndagen den 29 november 2021  

 

 

 Karin Ernlund                                                             Hassan Jama 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Karin Ernlund (C), ordförande 

Hassan Jama (V), vice ordförande 

           

Bo Sundin (M) 

Mikael Sundin (M)  

Hanna Wistrand (L)  

Minna Thullberg (MP)  

Destiny Zandi Näslund (KD)  

Alexander Ojanne (S)  

Suhur Salahyusuf (S)  

Ulla Sjöbergh (S)  

Tobias Johansson (V)  

 

 

Ersättare:  

Billy Östh (M) 

Camilla Hane (M)  

Joel Forsberg (MP)  

Nahman Hanna (S) 

Sandra Zuniga Michel (S) 

Moissis Nikolaidis (S) 

Lisa Söderblom Arce (V) 

Lina Lindfors (V) 

 

 
 

 

 

Tjänstemän: 
 

 

Borgarrådssekreterare Alice Vestlin (C), avdelningschef Robert 

Sköld, ekonomichef Susanne Olsson, nämndsekreterare Marie 

Norrberg. 
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 § 1 

Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Hassan Jama (V) att 
tillsammans med ordföranden Karin Ernlund (C) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker måndagen den 29 november 2021. 
 
 
§ 2 
Anmälningsärenden 

A. Funktionshinderrådets protokoll oktober 
B. Svar på medborgarförslag om beachhandbollsplaner på 

Skarpnäcks sportfält och Kärrtorps idrottsplats 
C. Svar på detaljplan om nytt bostadshus i stadsdelen 

Ladugårdsgärdet  
 

Beslut 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
 
§ 3 
Månadsrapport per oktober 
Dnr 1.2.2/2021/931 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 november 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 4 
Idrottsnämndens sammanträdestider för 2022 
Dnr 1.2.1/2021/2639 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden fastställer sammanträdesdatum för 2022 i 
enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
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Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 oktober 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 5 
Inhyrning av idrottslokaler i Gjutmästaren 6, Ulvsunda. 
Inriktningsbeslut 
Dnr 3.1/2021/2629 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi 
Näslund (KD): 
 

1. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad om 
47,2 mnkr, som en följd av bedömd inriktning för projektet 
idrottshallar i gjutmästaren 6, Ulvsunda. 
 

2. Nämnden begär hos kommunstyrelsens ekonomiutskott 
om godkännande av inriktningsförslaget att hyra in de 
nya idrottshallarna Gjutmästaren 6, Ulvsunda, med en 
preliminär tillkommande hyra första året om 47,2 mnkr. 
 

3. Idrottsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 
med underlag för ett genomförandebeslut förutsatt 
ekonomiutskottets godkännande. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 november 
2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny 
Zandi Näslund (KD): föreslår (se beslutet). 
 

2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander 
Ojanne m.fl. (S) föreslår: 
 
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
och därutöver anföra följande: 
 
Vi ställer oss positiva till förslaget att utveckla fyra nya 
fullstora idrottshallar i den så kallade tapphallen i det 
gamla bryggeriet i Ulvsunda. Hallbristen är som bekant 



Sida 4 av 8 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

omfattande i Stockholms stad och därför är det mycket 
välkommet att fler hallar tillkommer och att projektet 
tillgodoser mer än det bedömda behovet i området. 
 
Däremot är vi förvånande över det är S:t Erik 
Markutveckling AB som är projektägare och byggherre 
och inte fastighetskontoret. Rimligtvis har inte bolaget 
den projektorganisation som krävs för att hantera ett 
utvecklingsprojekt av den här storleken och vi har svårt 
att se att det är tänkt att bolaget själv ska ansvara för 
driften av fastigheten på lång sikt.  
 
Det är viktigt att rådande upplägg för utvecklingen av 
hallarna inte används för att i ett senare skede sälja 
projektet till en extern aktör. Istället bör en 
värdeförflyttning göras till fastighetsnämnden som kan 
äga och sköta driften av fastigheten långsiktigt. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden 
Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 

 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne 
m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
 
 
§ 6 
Ny omklädnad- och servicebyggnad på Ängby Södra BP. 
Inriktningsbeslut  
Dnr 08.01.01/2015/1412 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
som underlag för ett kommande genomförandebeslut, till 
en sammanlagd beräknad investeringsutgift redovisad i 
bilaga 1. 

 
2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad 

som redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd 
inriktning för projektet Ny omklädnings- och 
servicebyggnad vid Ängby Södra BP. 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 26 oktober 2021. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne 
m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi ser mycket positivt på att ny omklädnings- och 
servicebyggnad uppförs vid Ängby Södra BP. Vi är också väldigt 
positiva till att projektet inkluderar ett flexrum för enskilt ombyte.  
Möjligheten till enskilt ombyte och dusch är en i hög grad 
relevant fråga för många transpersoner. Men frågan är också 
relevant för personer som har ledsagare eller personlig 
assistent, en del personer med intersexvariationer, samt alla 
andra personer som av olika anledningar inte vill eller inte är 
bekväma med att vara nakna tillsammans med andra.  
I ärendet redovisas att ett flexrumet även ska vara domarrum. Vi 
ser här en risk att om rummet är avsett till fler syften än enskilt 
ombyte finns en risk att möjligheten till enskilt ombyte inte alltid 
kommer att kunna erbjudas.  
 
En lösning skulle exempelvis kunna vara att planera för ett 
renodlat flexrum som inte används för andra syften än för enskilt 
ombyte. En annan lösning kan vara att upprätta rutiner såsom 
bokningssystem så att möjligheten till enskilt ombyte alltid kan 
erbjudas.  
 
Vi menar att staden som helhet bör upprätta en handlingsplan 
för att successivt införa könsneutrala toaletter och enskilda 
omklädningsrum i kommunala verksamheter, skolor och 
fritidsanläggningar. 
 
 
§ 7 
Ombyggnad av omklädningsbyggnad tillhörande ishall på 
Grimsta IP. Genomförandebeslut 
Dnr 5.1.1/2021/2473 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Ombyggnad av omklädningsbyggnad tillhörande ishall på 
Grimsta IP, till en investeringsutgift redovisad i bilaga 1. 
 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad 
som redovisas i bilaga 1, som en följd av projektet 
Ombyggnad av omklädningsbyggnad tillhörande ishall på 
Grimsta IP. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 22 oktober 2021. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Alexander Ojanne 
m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi ser mycket positivt på att omklädningsbyggnaden tillhörande 
ishall på Grimsta IP byggs om. I ärendet redovisas inte huruvida 
möjlighet till enskilt ombyte och dusch kommer att erbjudas efter 
ombyggnad. Per e-post har vi fått besked om att det kommer 
finnas möjlighet till enskilt ombytte och dusch genom att vissa 
omklädningsrum är delbara. Vidare anges man i projekteringen 
kommer att titta närmare på att förlänga vissa skiljeväggar. Att 
vissa rum blir delningsbara gör att dessa går att använda för 
t.ex. ”flex-funktionen”. 
 
Möjligheten till enskilt ombyte och dusch är en i hög grad 
relevant fråga för många transpersoner och i fallet med Grimsta 
så är det också viktigt att de tjejer som spelar hockey kan byta 
om i lugn och ro och inte behöver byta om på toaletten.  
Men frågan är också relevant för personer som har ledsagare 
eller personlig assistent, en del personer med 
intersexvariationer, samt alla andra personer som av olika 
anledningar inte vill eller inte är bekväma med att vara nakna 
tillsammans med andra.  
 
Som politiker är det svårt att bedöma om ovan nämnda lösning 
är tillräcklig för att kunna erbjuda enskilt ombyte och dusch. Vi 
vill därför betona att det är mycket viktigt att det i slutändan 
verkligen ges möjlighet byta och duscha enskilt.  
Vi menar att staden som helhet bör upprätta en handlingsplan 
för att successivt införa könsneutrala toaletter och enskilda 
omklädningsrum i kommunala verksamheter, skolor och 
fritidsanläggningar. 

 
 
§ 8. 
Förvaltningen informerar 
Robert Sköld, avdelningschef för idrottsverksamhet ute 
informerade om isläget i Stockholm stad. Just nu förbereds is på 
Eriksdals bollplan och i nuläget finns is i stort sett på alla planer. 
 
Söndagen den 21 november spelades en division 2 match i 
fotboll på Stadshagens IP. Matchen var tvungen att avbrytas då 
det var tekniska problem med belysningen. Detta visade sig 
senare bero på en brand i ett elskåp. 
 
Förvaltningen återkopplade till nämnden angående frågan från 
föregående sammanträde som gällde förvaltningens öppettider 
på stadens anläggningar kopplat till istider. 
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Anledningen till att det inte går att nyttja isen i ishallarna innan 
klockan 07:00 är att förvaltningen behöver utföra isvård mellan 
07:00-08.00 för att förbereda inför kommande aktiviteter under 
dagen.  
 
 
§ 9. 
Övrigt 
 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) lämnar följande 
skrivelser: 
 
Skrivelse om ekonomiska kalkyler och samverkan 
Den Blå-gröna majoriteten har som ambition att nya 
idrottsanläggningar ska byggas av privata aktörer och att staden 
sedan hyr på långtidskontrakt. Erfarenhetsmässigt vet vi att det 
inte är ovanligt att det i slutändan blir en dålig affär för 
skattebetalarna med denna typ av långtidsavtal. En rapport från 
Kommuninvest visade också nyligen att om man ställer äga-och 
hyra-alternativen mot varandra så finns det tydliga ekonomiska 
motiv att välja äga-alternativet. 
 
På idrottsnämnden, 2021-09-28 slöt nämnden ett 
samverkansavtal för en ny idrottshall i  
Slakthusområdet med Svenska studenthus Holding 1 AB. I 
underlaget till ärendet fanns i princip ingen information om 
huruvida det är en bättre affär att hyra på ett långtidskontrakt 
jämfört med att själva bygga en idrottshall.  Däremot anges att i 
nästa steg ska staden förhandla fram hyresvillkor med bolaget.  
 
Vi önskar att på kommande nämndsammanträden erhålla en 
redovisning av: 

1. Vilka ekonomiska bedömningar och överväganden som 
görs innan denna typ av samverkansavtal ingås.  

2. Vilka ekonomiska kalkyler som gjorts i detta enskilda 
ärende.  

3. Vad kostnader bedöms bli jämfört med att staden själv 
bygger och driver anläggningen.  

4. En redovisning av vilka handlingsalternativ som staden 
har om kommande förhandlingar om hyresvillkor med 
bolaget visar att hyra-alternativet är väsentligt sämre ur 
ekonomisk synvinkel jämfört med äga-alternativet. 

 
 
Skrivelse om Lisebergs bollplan 
Lisbergs bollplan i Östberga har idag inga omklädningsrum och 
saknar därför möjligheter för barn och ungdomar att byta om. 
Trots detta så spelar Östberga City på planen och driver sin 
verksamhet efter de förutsättningar som finns, där ungdomarna 
idag tyvärr är hänvisade till att byta om i buskagen, bilar eller 
bakom handdukar. Östberga är ett område där idrotten är viktig 
och idrottsrörelsen möjligheter att attrahera ungdomar till motion 
hänger också ihop med hur anläggningen är beskaffad. Enligt 
planeringsenheten vid idrottsförvaltningen så ligger 
möjligheterna att tillskapa omklädningsrum, klubbutrymme och 
en servicebyggnad i linje med förvaltningens uppdrag att 
förbättra möjligheterna att byta om vid stora fotbollsplaner. 
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Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande fråga till 
förvaltningen: 

1. Vad skulle det kosta att anlägga omklädningsrum, 
klubbutrymme och servicebyggnad på Lisebergs 
bollplan? 

2. Hur lång tid skulle ett uppförande ta, givet att det fanns 
ekonomiskt utrymme för uppförandet? 

 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att lämna skrivelserna till förvaltningen 
för beredande. 
 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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